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Muftija banjaluÃ„Â•ki Osman ef. KozliÃ„â€¡: Neopisiv je osjeÃ„â€¡aj klanjati namaz u Ferhadiji
19/07/2015 11:10 by Administrator

Muftija banjaluÃ„Â•ki Osman ef. KozliÃ„â€¡ predvodio je jutros  bajram-namaz u Ferhat-paÅ¡inoj dÃ…Â¾amiji u Banjoj
Luci. Prvi put nakon  1992. godine i obnove banjaluÃ„Â•ke ljepotice. U intervjuu za Klix.ba  KozliÃ„â€¡ kaÃ…Â¾e da je
poseban osjeÃ„â€¡aj klanjati u Ferhadiji, jer ona  jednostavno oÃ„Â•arava svojim izgledom. 
 
 
 

 
 S muftijom KozliÃ„â€¡em razgovarali smo o tome kako se Bajrami obiljeÃ…Â¾avaju u  Banjoj Luci, kako muslimani
danas Ã…Â¾ive u ovom gradu, te o buduÃ„â€¡im  projektima Islamske zajednice na podruÃ„Â•ju banjaluÃ„Â•kog
muftijstva. 
 
 Ovo je vaÅ¡ drugi Ramazanski Bajram u Banjoj Luci. Kakvi su banjaluÃ„Â•ki Bajrami?
 
 Tako je. Godina dana je brzo proÅ¡la. Bajramski dani su dani radosti  posebno za one koji su ispostili ramazan. Oni se
najviÅ¡e raduju BoÃ…Â¾ijoj  nagradi. Drugima bajram znaÃ„Â•i, takoÃ„â€˜er, radost zato Å¡to se okupljaju u  krugu
porodice, komÅ¡ija i prijatelja. MoÃ…Â¾da su ovdje bajrami neÅ¡to  skromniji, ali budite sigurni da se mi ovdje okupimo
i podijelimo radost  jedni s drugima.
 
 U mjesecu ramazana za sve muslimane vlada posebna atmosfera. Kako je protekao ovogodiÅ¡nji ramazan u
Banjoj Luci?
 
 Hvala Allahu, i ove kao i proÅ¡le godine nije bilo ometanja vjerskih  aktivnosti na podruÃ„Â•ju naÅ¡eg muftijstva. U
Banjoj Luci se teravija  klanjala na dvanaest mjesta. Sve aktivnosti su protekle u najboljem  redu, zadovoljni smo. Bilo je
puno lijepih sadrÃ…Â¾aja koje nismo imali u  proteklim godinama. Jedna ekipa naÅ¡ih imama predvoÃ„â€˜ena glavnim
imamom  MedÃ…Â¾lisa IZ Banja Luka, Muhedinom ef. SpahiÃ„â€¡em, priredila je niz iftara,  predavanja, mevluda i
drugih aktivnosti, tako da moÃ…Â¾emo biti izuzetno  zadovoljni.
 
 Ove godine Bajram je klanjan u Ferhadiji, koja Ã„â€¡e dogodine i sveÃ„Â•ano  biti otvorena. Kako
BanjaluÃ„Â•ani doÃ…Â¾ivljavaju ponovne Bajrame u  Ferhadiji?
 
 Ferhadija i njeno radno otvaranje za naÅ¡e vjerske potrebe poseban je  dogaÃ„â€˜aj za Islamsku zajednicu ove godine.
Kako BanjaluÃ„Â•ani to  doÃ…Â¾ivljavaju to biste moÃ…Â¾da trebali njih pitati. Ono Å¡to ja znam,  osjetim i vidim na
ovim aktivnostima koje sam spomenuo, to je neÅ¡to  posebno Å¡to se ne da opisati. Mnogi mi govore da su neki
BanjaluÃ„Â•ani  umrli, a da nisu mogli vjerovati da Ã„â€¡emo ponovo u Ferhadiji klanjati  namaz. Poseban je osjeÃ„â€¡aj
u njoj klanjati. Ona vas jednostavno oÃ„Â•ara  svojim vanjskim i unutarnjim izgledom. Kako je onima koji su bili gotovo 
izgubili nadu da Ã„â€¡e ona ponovo zasjati? To pitanje samo po sebi nameÃ„â€¡e  odgovor.
 
 "Trenutno radimo na Gazanferiji dÃ…Â¾amiji,  pokreÃ„â€¡emo obdaniÅ¡te za maliÅ¡ane, a pripremajuÃ„â€¡i se za
sveÃ„Â•ano otvorenje  Ferhadije 7. maja iduÃ„â€¡e godine, ako Bog da, planiramo izvrÅ¡iti  rekonstrukciju i obnovu
administrativne zgrade MedÃ…Â¾lisa 
 
 Pored obnove Ferhadije zapoÃ„Â•eli su i drugi projekti u Banjoj Luci. O kojim projektima je rijeÃ„Â• i Å¡ta imaju
za cilj?
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 U samoj Banjoj Luci postoji joÅ¡ jedna dÃ…Â¾amija koju treba obnoviti i  ponovo izgraditi. To je Arnaudija
dÃ…Â¾amija koja je sagraÃ„â€˜ena pedesetak  godina poslije Ferhadije (Ferhadija je sagraÃ„â€˜ena 1579.),
podkupolna  dÃ…Â¾amija koja svojom ljepotom neÃ„â€¡e puno zaostajati za Ferhadijom. U  Banjoj Luci imamo joÅ¡
obnovljenih dÃ…Â¾amija koje nisu dovrÅ¡ene i sveÃ„Â•ano  otvorene. Trenutno radimo na Gazanferiji dÃ…Â¾amiji,
pokreÃ„â€¡emo obdaniÅ¡te za  maliÅ¡ane, a pripremajuÃ„â€¡i se za sveÃ„Â•ano otvorenje Ferhadije 7.maja iduÃ„â€¡e 
godine, ako Bog da, planiramo izvrÅ¡iti rekonstrukciju i obnovu  administrativne zgrade MedÃ…Â¾lisa koja je dugo
godina sluÃ…Â¾ila kao mesdÃ…Â¾id  za vjerske aktivnosti. Naime, da bismo sveÃ„Â•ano otvorili ovu naÅ¡u  ljepoticu
moramo uljepÅ¡ati i urediti njenu okolinu, sagraditi abdesthane  i mokre Ã„Â•vorove, pripremiti cijeli prostor i za turiste
koji Ã„â€¡e ovdje  dolaziti. Zato Ã„â€¡e nam trebati znatna materijalna sredstva, a ja se nadam  da Ã„â€¡e mo ih uspjeti
obezbjediti, ako Bog da.
 
 Spominjalo se da bi Banja Luka u narednom periodu trebala dobiti i medresu. Dokle se doÅ¡lo s tim projektom?
 
 To je dobro pitanje, hvala Vam za to. Naime, u posljednje vrijeme bilo  je dosta negativnih napisa o toboÃ…Â¾e
nekakvoj Å¡koli koja Ã„â€¡e se graditi  usred Banje Luke iskljuÃ„Â•ivo za boÅ¡njaÃ„Â•ku djecu. NaÃ…Â¾alost, takve 
dezinformacije koje su Ã„Â•esto dolazile i od samih muslimana uzele su nam  puno vremena i energije. Kao prvo, to
neÃ„â€¡e biti medresa jer mi u BiH  imamo dovoljno medresa. Istina, mi Ã…Â¾elimo u Banjoj Luci graditi  Kongresni
centar u sklopu kojeg Ã„â€¡e biti i obdaniÅ¡te, Å¡kola gimnazijskog  tipa, biblioteka, sportska i kongresna sala itd. Å to se
Å¡kole tiÃ„Â•e, mi  planiramo osnovati Å¡kolu gimnazijskog tipa koja Ã„â€¡e ispunjavati sve  uslove koje zahtijeva
Ministarstvo prosvjete RS-a. Mislim da Ã„â€¡e svima  biti u interesu da Banja Luka dobije joÅ¡ jednu modernu gimnaziju,
 sportsku salu, kongresnu salu, biblioteku. Uostalom, ako u Banjoj Luci  postoje katoliÃ„Â•ki i jevrejski centar, ne vidim
razloga zaÅ¡to ne bi  postojao i jedan moderan islamski centar. Nama takvi prostori trebaju i  mi Ã„â€¡emo, ako Bog da,
raditi, da se to realizuje. JoÅ¡ jednom naglaÅ¡avam  da Islamska zajednica u BiH ovo radi transparentno i da je u svojoj 
strategiji razvoja za obrazovanje istaknuto da su u Federaciji za Å¡kole  koje osniva Zajednica nadleÃ…Â¾na
kantonalna ministarstva obrazovanja, dok  je u RS-u nadleÃ…Â¾no Ministarstvo prosvjete i kulture RS-a.
NaglaÅ¡avam,  takoÃ„â€˜er, da je rijeÃ„Â• o jednoj znaÃ„Â•ajnoj investiciji koja Ã„â€¡e ovom gradu i  entitetu Republike
Srpske mnogo koristiti.
 
   VeÃ„â€¡  ste duÃ…Â¾e od godinu dana u Banjoj Luci. Ranije ste govorili da niste  zadovoljni kako se ljudi iz
FBiH odnose prema povratnicima. Ã„Å’ime  konkretno niste zadovoljni
 
 Iskren da budem veÃ„â€¡ mi pomalo smeta ovaj izraz povratnici. Nisu oni viÅ¡e  povratnici, nego graÃ„â€˜ani RS-a koji
trebaju konzumirati svoja prava  ovdje u ovom entitetu. Kad to kaÃ…Â¾em mislim da neke diskriminacijske  zakonske
odredbe u Federaciji BiH kojima se ovi ljudi stavljaju u  podreÃ„â€˜en poloÃ…Â¾aj. ZaÅ¡to ne bi mogli konzumirati
odreÃ„â€˜ena prava tu gdje  su roÃ„â€˜eni i gdje Ã…Â¾ele Ã…Â¾ivjeti? Moram istaÃ„â€¡i da je federalno Ministarstvo 
za izbjegla i raseljena lica do sada, bar Å¡to sam ja vidio, dosta  pomoglo povratnike kroz svoje projekte. Mi izuzetno
cijenimo napore  prethodnog ministra Adila OsmanoviÃ„â€¡a, sadaÅ¡njeg drÃ…Â¾avnog ministra za  civilne poslove u
VijeÃ„â€¡u ministara. SadaÅ¡nji ministar, gospodin Edin  RamiÃ„â€¡, je s nama uveliko zapoÃ„Â•eo razgovore o tome
koje projekte  federalno Ministarstvo za izbjegla i raseljena lica moÃ…Â¾e pomoÃ„â€¡i. Nimalo  ne sumnjamo da
Ã„â€¡e jedan kvalitetan Ã„Â•ovjek na Ã„Â•elu spomenutog  ministarstva, kakav je gospodin RamiÃ„â€¡, poboljÅ¡ati ovu
saradnju i  unaprijediti je. Naravno, moram spomenuti i naÅ¡eg potpredsjednika RS-a  iz reda BoÅ¡njaka, gospodina
Ramiza SalkiÃ„â€¡a, potpredsjednika Narodne  skupÅ¡tine, gospodina Senada BratiÃ„â€¡a, Kemu Ã„Å’amdÃ…Â¾iju i
druge naÅ¡e ljude  koji ulaÃ…Â¾u znaÃ„Â•ajne napore da poboljÅ¡aju status naÅ¡ih ljudi ovjdje.
 
 Kako se taj odnos moÃ…Â¾e poboljÅ¡ati?
 
 Taj odnos se mora unapreÃ„â€˜ivati i poboljÅ¡avati. Prije svega mislim na  strpljive razgovore koje moramo voditi.
Moramo jedni druge bolje  razumjeti. Mislim da nam to nedostaje. Moramo Ã„Â•eÅ¡Ã„â€¡e boraviti jedni kod  drugih. Ja
ulaÃ…Â¾em velike napore da naÅ¡e ljude ovdje lijepo ugostim, da  ih odobrovoljim da ponovo navrate. Oni moraju
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osjetiti kako mi ovdje  Ã…Â¾ivimo. Ne smije se dogoditi da ja turskog ambasadora pohvalim da mi  Ã„Â•eÅ¡Ã„â€¡e
navraÃ„â€¡a u Banju Luku nego naÅ¡i politiÃ„Â•ari iz Sarajeva. On doÃ„â€˜e  ovdje na konak, obilazi, raspituje se,
ruÃ„Â•a sa muftijom i  potpredsjednikom RS-a. PolitiÃ„Â•ki predstavnici srpskog naroda se (s  pravom) Ã…Â¾ale da
boÅ¡njaÃ„Â•ki politiÃ„Â•ari ne navraÃ„â€¡aju u Banju Luku. Tu  praksu treba promijeniti. Ne smije se ovdje dolaziti
nakratko i joÅ¡ brÃ…Â¾e  odavde odlaziti. Tako nam neÃ„â€¡ete pomoÃ„â€¡i. I na kraju, ne smije se pomoÃ„â€¡i  nama
ovdje svoditi na humanitarne pakete i pitanja kako Ã…Â¾ive  povratnici! S rijeÃ„Â•i treba preÃ„â€¡i na djela. To je moja
poruka.
 
 Koji su izazovi s kojima se susreÃ„â€¡u BoÅ¡njaci na podruÃ„Â•ju ovog muftijstva i RS-a?
 
 Mislim da BanjaluÃ„Â•anima, a i Å¡ire na podruÃ„Â•ju ovog muftijstva, treba  povratiti povjerenje u zajednicu koja treba
da bude njihova zajednica,  njihova institucija. Mislim ovdje na strukture Islamske zajednice na  ovom podruÃ„Â•ju koje
su se pomalo udaljile od obiÃ„Â•nog Ã„Â•ovjeka. Ljudi  moraju vidjeti, rad, rezultate, nadu. Nadam se da smo im u
protekloj  godini pomogli da se poÃ„Â•nu okupljati oko svoje institucije. Treba Ã„â€¡e  vremena i puno strpljenja da i oni
sami uvide da su se stvari  promijenile.
 
 "Moramo Ã„Â•eÅ¡Ã„â€¡e boraviti jedni kod drugih. Ja  ulaÃ…Â¾em velike napore da naÅ¡e ljude ovdje lijepo ugostim,
da ih  odobrovoljim da ponovo navrate. Oni moraju osjetiti kako mi ovdje  Ã…Â¾ivimo.
 
 BanjaluÃ„Â•ani su raÅ¡trkani Å¡irom svijeta. Navrate li do Banje Luke, dolaze li da obiÃ„â€˜u svoj rodni grad?
 
 BanjaluÃ„Â•ani vole svoj grad i oni se njemu Ã„Â•esto vraÃ„â€¡aju. Banja Luka je  takav grad da vas jednostavno
obuzme. Oni vole svoj grad i Ã„Â•uvaju svoju  imovinu. Trebat Ã„â€¡e mnogo truda da se njima pribliÃ…Â¾imo da ih
pozovemo, a  ja sam to veÃ„â€¡ uradio kada sam ih posjeÃ„â€¡ivao u Å vedskoj, NorveÅ¡koj i  Danskoj. Pomozite nam
ako vidite da mi radimo ispravno, ako ne budemo  radili u korist zajednice, nemojte nam pomagati.
 
 Å ta banjaluÃ„Â•kim muslimanima u ovom trenutku nedostaje a na Ã„Â•emu se  treba viÅ¡e raditi u
buduÃ„â€¡nosti (u smislu infrastrukture ali i opÃ„â€¡enito  Å¡ta im nedostaje kao zajednici)?
 
 To je ono Å¡to sam veÃ„â€¡ naglasio. Treba im povratiti poljuljano  povjerenje, u zajednicu, druÅ¡tvo, entitet,
drÃ…Â¾avu. TeÃ…Â¾ak je to proces.  Å to se zajednice tiÃ„Â•e, mi Ã„â€¡emo, ako Bog da, raditi na njenom
unapreÃ„â€˜enju  s ciljem da bude njima na usluzi. Pozivamo ih da nam na tom planu  pomognu, da se ukljuÃ„Â•e. Å to
se politike tiÃ„Â•e, zna se Å¡ta treba raditi.  Politika treba da pomogne da ljudi nesmetano ostvaruju svoja osnovna 
prava ma gdje Ã…Â¾ivjeli. Ono Å¡to je najÃ…Â¾alosnije i na Ã„Â•emu treba najviÅ¡e  raditi to je da se broj naÅ¡ih
dÃ…Â¾ematlija ne umanjuje, jer ljudi odlaze  trbuhom za kruhom. Kada iz Prnjavora, Bosanske GradiÅ¡ke ili
MrkonjiÃ„â€¡  grada ode nekoliko ljudi, to se itekako negativno odrazi na dÃ…Â¾emat i  njegovo funkcionisanje. Treba
raditi na tome da se taj negativni trend  zaustavi. 
 
 IzvorÂ  vijesti: klix.ba
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